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Zápis číslo 1 ze sezení u „kulatého stolu“ 

z jednání k projektu „MAP rozvoje vzdělávání v území ORP Ostrov“, metodické vedení a 

pomoc při řešení a předcházení problémů ve vzdělávání žáka ohroženého školním neúspěchem  

konaného dne 18. 10. 2017 od 15,00 hodin na Městském úřadě v Ostrově, Jáchymovská 1, 363 

01 Ostrov.  

Dne 18. 10. 2017 se sešli: 

Ing.Bc. Kateřina Šplíchalová, Mgr. Martin Fous, Mgr. Lucie Mildorfová, Martina Siváková 

Machatá, DiS., pa. Eva Zelenková, Anna Steiningerová DiS., Bc. Markéta Schmiedová, Mgr. 

Ivana Vaníčková, Mgr. Lenka Fialová Bauerová, pa. Ljuba Bračková, Mgr. Pavlína 

Zapletalová, Mgr. Dalibor Lípa, Mgr. Dana Osičková, Mgr. Monika Šulcová 

Omluveni: pa. Miroslava Světlíková, pa. Ilona Leupold, Mgr. Drahuše Nováková, Mgr. Václav 

Hruška 

Ing.Bc. Kateřina Šplíchalová uvedla první setkání pro metodické vedení a pomoc při řešení a 

předcházení problémů ve vzdělávání žáka ohroženého školním neúspěchem, kde se pravidelně 

budou setkávat zástupci jednotlivých ZŠ z ORP Ostrov (ředitelé, zástupci ředitelů, výchovní 

poradci a školní preventisté, případně i zástupci z řad učitelů), zástupci OSPOD MěÚ Ostrov, 

zástupci neziskových organizací působících na území ORP Ostrov a další odborníci s vazbou 

na dané téma (např. Speciálně pedagogické centrum Karlovy Vary, Pedagogicko psychologická 

poradna Karlovy Vary, Středisko výchovné péče Karlovy Vary, atd.). 

První setkání bylo zaměřeno na představení jednotlivých aktérů a jejich činnosti. Dále bylo jako 

první téma zvoleno „Obědy do škol“ a „Výměna dobré praxe“ popřípadě další témata, která 

vzejdou z diskuse.  

Mgr. Fialová Bauerová představila detailně činnost Speciálně pedagogického centra 

v Karlových Varech. Dodala, že v blízké době zašle na OSPOD MěÚ Ostrov propagační 

materiály jejich organizace a také kontakty na příslušné pracovníky. Dále sdělila, že jako 

speciální pedagog v Ostrově působí její kolegyně Mgr. Jana Lidická, která je zde každé úterý 

od 8 hodin do 13 hodin, a to v ZŠ Ostrov, p.o. Ve Speciálně pedagogickém centru je také možná 

edukační péče.  

Dále představil zaměření a činnost Střediska výchovné péče v Karlových Varech (dále jen SVP) 

Mgr. Dalibor Lípa. SVP poskytuje svým klientů ambulantní i internátní péči, které dítěti mohou 

být poskytovány i opakovaně. Nástup dítěte do SVP nemusí být dobrovolný. V rámci 

internátního pobytu dítěte v SVP se velmi dobře daří výuka tak, jako ve škole. Internátní pobyt 

v SVP lze po domluvě hradit i formou splátek nebo na něj může být poskytnuta mimořádná 

okamžitá pomoc z úřadu práce. Mgr. Lípa ocenil, že se dlouhodobě velmi dobře daří sladit 

spolupráci SVP, OSPOD i základních škol a za spolupráci poděkoval. Děti umístěné v SVP na 

internátní pobyt navštěvují často ředitelé, zástupci ředitelů či výchovní poradci z jednotlivých 

ZŠ.  
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Paní Ljuba Bračková představila činnost a zaměření organizace Centrum pro dítě a rodinu 

Valika, z.s. Prioritní činností je poskytování sociálně aktivizačních služeb pro rodinu a dítě. 

Jsou schopni také zajistit mediaci, a to za úplatu a dále asistovaný kontakt a další poradenství. 

Paní Bračková nabídla, že školy nemusí organizaci kontaktovat pouze prostřednictvím OSPOD, 

ale mohou tak učinit i samy.  

Po představení výše uvedených organizací navrhnul Mgr. Fous, aby kontakty na organizace a 

jim podobné byly shromážděny a zveřejněny na webu HURÁ DO LAVIC. Bylo dohodnuto, že 

shromáždění a zveřejnění kontaktů zajistí Ing.Bc. Šplíchalová, a to do konce roku 2017. Odkaz 

na adresář kontaktů bude zaslán všem členům „kulatého stolu“ prostřednictvím emailu.  

Dalším tématem diskuze byly „Obědy do škol“. Bylo zjištěno, že některé ZŠ v ORP Ostrov 

jsou již do různých projektů poskytujících obědy do škol aktivně zapojeny. Jako příklad dobré 

praxe lze uvést spolupráci OSPOD MěÚ Ostrov se ZŠ a MŠ Ostrov, Myslbekova 996, kde je 

již dlouhodobě a úspěšně zajišťováno školní stravování žáků ze sociálně slabších rodin, a to 

aktuálně prostřednictvím neziskové organizace WOMEN FOR WOMEN. Mgr. Zapletalová 

sdělila, že již existuje i projekt Krajského úřadu v Karlových Varech, kde je ale školní 

stravování pro výše uvedenou cílovou skupinu podmíněno, na rozdíl od výše uvedeného 

projektu, dokladováním hmotné nouze z úřadu práce. Mgr. Osičková uvedla, že ZŠ Pernink, že 

obědy zajišťují prostřednictvím projektu DRAB FOUNDATION 

(http//obedy.drabfoundation.org). Ing.Bc. Šplíchalová poptá ve všech ZŠ v OR  Ostrov, které 

projekty pro zajištění obědů do škol využívají nebo s nimi mají jakoukoliv zkušenost. Odkazy 

na projekty budou shromážděny a následně zveřejněny na webu HURÁ DO LAVIC, a to do 

konce roku 2017.  

Debata se vedla i ohledně povinné poslední třídy MŠ. V této souvislosti nemůže OSPOD ani 

Mgr. Mildorfová aktuálně poskytnout kvalifikované stanovisko k neplnění povinné předškolní 

docházky v posledním roce před zahájením povinné školní docházky. OSPOD se s dotazem 

obrátil na své metodiky na Krajském úřadě Karlovarského kraje, kteří přislíbili konzultaci 

s Odborem školství Krajského úřadu Karlovarského kraje popřípadě i MPSV. Školy by se měly 

obrátit na MŠMT ohledně metodiky k plnění povinné předškolní docházky poslední rok před 

zahájením povinné školní docházky.  

Mgr. Mildorfová uvedla, že přestupky na úseku školství řeší počátkem účinnosti novely Zákona 

o přestupcích Odbor kancelář starosty, konkrétně paní Svozilová.  

Ing.Bc. Šplíchalová poskytla informace o „domácím“ doučování žáků ZŠ. Organizace Člověk 

v tísni pracuje v rámci projektu KOZA. Koordinátorkou je Mgr. Alžběta Pospíšilová. 

Momentálně je problém pouze s tím, že je málo dobrovolníků, kteří by pomáhali s „domácím“ 

doučováním. V současné době je pouze jeden. OSPOD se s organizací dohodnul na tom, že 

inzerát na vyhledání dobrovolníku by mohl být zveřejněn na webu HURÁ DO LAVIC. Toto 

zajistí Ing.Bc. Šplíchalová ve spolupráci s Mgr. Alžbětou Pospíšilovou do konce roku 2017. 

Paní Steiningerová, DiS. z OSPOD sdělila, že v pěstounských rodinách jsou jejich 
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doprovázející organizace povinny, v případě potřeby, doučování dětem poskytnout v rámci 

svého působení v rodině.  

Zástupci OSPOD požádaly přítomné zástupce ZŠ, zda by zprávy o jednotlivých žácích, které 

OSPOD žádá, mohly být podrobnější. Zástupci škol argumentovali tím, že v zasílaných 

žádostech není dostatek místa k poskytnutí podrobnějších informací. V návaznosti na výše 

uvedené bylo domluveno, že tiskopis bude zaslán jako WORD dokument jednotlivým 

ředitelům ZŠ v ORP Ostrov do datových schránek, tak aby učitelé měli možnost přizpůsobit si 

ho v souvislosti s obsahem sdělovaného. Tiskopis zašle Ing.Bc. Šplíchalová do konce listopadu 

2017. 

Termín dalšího kulatého stolu byl předběžně stanoven na měsíc únor 2018 (před začátkem 

jarních prázdnin). Pokud by však již bylo známo stanovisko k neplnění povinné předškolní 

docházky v posledním roce před zahájením povinné školní docházky, bude další „kulatý stůl“ 

svolán v polovině prosince 2017. 

Přílohou tohoto zápisu je 

 Prezenční listina ze dne 18. 10. 2017 

 

Jednání bylo v 16,45 hodin ukončeno.  

V Ostrově dne 16. 11. 2017 

Zapsala: Ing.Bc Kateřina Šplíchalová  ……………………………… 

 


